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OPĆINSKOM VIJEĆU I STANOVNICIMA
IZVJEŠTAJ O RADU OPĆINSKOG 
POGLAVARSTVA U RAZDOBLJU 2005.-2009.
 U protekle četiri godine Općinsko poglavarstvo održalo je 
ukupno 104 sjednice na kojima je razmatralo i riješavalo problematiku 
od interesa za općinu, sukladno zakonskim i statutarnim ovlastima. 

Na svim sjednicima bila je zadovoljena 
potrebna većina (kvorum) za pravovaljano 
odlučivanje.
Svaki poglavar bio je zadužen za praćenje 
rada na određenom području. Kao 
predsjednik Poglavarstva, bio sam zadužen 
za praćenje financija. Izostao sam s jedne 
sjednice vijeća. Željka Guttman obnašala 
je dužnost zamjenika predsjednika i vodila 
je računa o komunalnim djelatnostima. 
Izostala je s 32 sjednice, jer je odustala 
od sudjelovanja u Poglavarstvu četrnaest 
mjeseci prije isteka mandata. Dužnost 
zamjenika preuzeo je Stipe Vučemilo, 
koji je ujedno bio zadužen za područje 
gospodarstva i poduzetništva. Zahvaljujući 

dugogodišnjem iskustvu u komunalnim i gospodarskim djelatnostima, 
svojim savjetima uvelike je doprinosio kvalitetnim odlukama. Izostao 
je sa svega sedam sjednica. Za društvene djelatnosti bio je zadužen 
Dean Girotto koji je svojim odgovornim i savjesnim radom doprinio 
unapređenju kulture i sporta u općini. Zbog svojih mnogobrojnih i 
odgovornih obveza u bolnici, izostao je sa šesnaest sjednica. Zdravko 
Radović izostao je s tek dviju sjednica Poglavarstva. Aktivno je 
sudjelovao u rješavanju problematike svih područja. Najveći obol dao 
je djelatnostima za koje je bio zadužen, urbanizmu i zaštiti okoliša. U 
proteklom razdoblju, doneseni su i usvojeni temeljni dokumenti koji su 
preduvjet razvoja naše općine.
Svoje izostanke sa sjednica, poglavari su uvijek unaprijed najavili i 
opravdali. Svi su aktivno i odgovorno sudjelovali u raspravama prema 
određenom dnevnom redu. Sve odluke na sjednicama su u pravilu 
donesene jednoglasno. Postignuti rezultati plod su predanog timskog 
rada i izvrsne međustranačke suradnje. Općinsko poglavarstvo i 
općinska uprava, pripremali su opće akte i odluke. Pored akata i odluka 
koje je usvojilo, poglavarstvo ih je pripremalo i predlagalo Općinskom 
vijeću koje ih je razmatralo i usvajalo. Nakon usvajanja, na sjednicama 
općinskog vijeća, poglavarstvo ih je provodilo.
Predsjednik Općinskog vijeća, Nikola Dapčić bio je pozvan na svaku 
sjednicu općinskog poglavarstava, gdje je sudjelovao u raspravama 
i radu. Bio je prisutan na devedeset i osam sjednica, što znači da je 
izostao sa samo šest sjednica poglavarstva. Za njegov umjeren, smiren 

i trezven pristup radu, općinski poglavari su mu u 
više navrata čestitali i zahvalili.
Izvještaj o rezultatima postignutim u ovom 
mandatnom razdoblju, podijelio sam u sljedeće 
skupine: financije, gospodarstvo i poduzetništvo, 
odgoj, obrazovanje, sport i kultura, komunalne 
djelatnosti i ostalo.

1. Financije (prihodi i rashodi)

 Na prijedlog poglavarstva, Općinsko vijeće 
je usvajalo financijski izvještaj i plan za svaku 
godinu, i to detaljno razrađen, a Poglavarstvo je, 
uz stručnu pomoć upravnog odjela, provodilo 
zaključeno. Mandatno razdoblje obilježile su 
neke vrlo važne odluke, ali i problemi. 
-   U prve tri godine mandata nije odobrena ili 
izdana ni jedna građevinska dozvola. Razlog tomu 
je nepostojanje urbanističkih planova (PPUO 
usvojen je 7. siječnja prošle godine). To znači da 

su prihodi od prodaje zemljišta i komunalnih doprinosa bili minorni.
- Naplata komunalne naknade stalno je bila upitna zato što na području 
općine postoje tri velika gospodarska subjekta Hoteli Omišalj, DINA-
Petrokemija i Zračna luka Rijeka koji bilježe gubitke i naplata je bila 
teško provodiva.
- Donošenjem odluke o naplati spomeničke rente, prihod je također 
upitan, budući da navedene tvrtke ne izvršavaju isplatu i ne podmiruju 
obveze plaćanja.
- Posebno naglašavam izostanak donacija i pomoći Primorsko-goranske 
županije, ali još i više od raznih ministarstava iako smo uredno svake 
godine slali i kandidirali određene vrlo kvalitetne projekte. 
- U takvim uvjetima u proteklom razdoblju proračun se kretao 
oko trideset milijuna kuna godišnje što je skrbno, i naglašavam, 
posebno dobro potrošeno. Ovdje ističem izvanredan rad svih članova 
poglavarstva, većine vijećnika te stručnost i ekipiranost upravnog 
odjela, što je preduvjet ostvarenju plana. Također, važno je spomenuti 
da je Općina Omišalj na vrijeme podmirivala sve obaveze plaćanja u sve 
četiri godine našeg mandata.

2. Gospodarstvo i poduzetništvo

 Razvoju gospodarstva posvetili smo posebnu pažnju.
- Rješavani su imovinsko-pravni poslovi za Servisno-uslužnu zonu Pušća 
u Omišlju i Društveno-trgovački centar u Omišlju, te za sudjelovanje u 
javno-privatnom partnerstvu projekta Peharček.
- Sudjelovalo se vrlo aktivno u pripremama za izradu studija utjecaja na 
okoliš i njihovom izlaganju, upoznavanju građana i stvaranju konkretnih 
stavova. To se odnosi na studije: JANAF, Plinacro, DINA-Petrokemija, 
Adria LNG, Voz-Piškira. Stvoreni su preduvjeti za dalji razvoj.
- Gospodarska zona nije još zaživjela, iako su svi vlasnici zemljišta 
podmirili obaveze otplate zemljišta prema Općini. Trenutačna recesija 
i uvođenje naplate vodne rente uzrokovale su takvu situaciju. Neki 
objekti i parcele promijenili su vlasnike, što znači da interes za gradnju 
jenjava. Smatramo da je projekt pogrešno osmišljen. Tebalo je ulagati 
prema načinu Općina gradi, poduzetnici otplaćuju, te tako nakon 
otplate duga postaju vlasnikom.
- U turizmu Njivica, a ujedno i općine najvažniji subjekt Hoteli Njivice 
još na početku mandata razradili su projekt razvoja koji obuhvaća 
podizanje kvalitete usluge, osuvremenjivanje objekata, smještaja i rada, 
ali zbog nerješenog statusa turističkog zemljišta planovi nisu zaživjeli. 
Stoga je Općina u suradnji s TZ-om poradila na drugim programima 
koje je bilo moguće ostvariti.
a) Kulturni turizam
Uređena su prirodna i kulturna dobra, organizirani su posjeti i prezentacije 
o: spilji Biserujka ( 30 000 posjetitelja godišnje), nalazištu Mirine, staroj 
omišaljskoj jezgri, crkvama i Maltempu - svjetioniku Vošćica. Kuturna 
događanja odvijala su se zimi, a posebice ljeti (predstave, zabave, fešte, 
izložbe,koncerti i razna događanja).
b) Sportski i nautički turizam
Organizirana su brojna ribolovna natjecanja, od manifestacije Big-Om 
do lignjada, parangalijada, povlačenja mreže migavice. Uređene su 
biciklističke staze i šetnice. Omišalj je najposjećenije mjesto u PGŽ-u 
u tom pogledu. Uređeno je oko stotinjak kilometara šumskih puteva 
i staza.
c)  Oplemenjivanje i uređenje plaža, sunčališta i prirodnih plaža obilježilo 
je proteklo razdoblje, kroz usvojenu i napravljenu dokumentaciju 
stvoreni su preduvjeti za još kvalitetniju i bolju ponudu u tom dijelu 
turizma.
d) Izrađena je programska i planska dokumentacija. Usvajanjem PUR-a 
i usklađivanjem dokumenata Općine, sa strategijom razvoja turizma 
PGŽ-a, stvoreni su preduvjeti za dugoročni razvoj turizma.

3. Odgoj, obrazovanje, sport i kultura

 U razmatranom razdoblju ističem koji su problemi rješavani, 
što je napravljeno i kakve su odluke donesene.
- Uređena su i opremljena oba dječja vrtića (Omišalj i Kijac)
- Uveden je stručni rad s romskom djecom predškolskog uzrasta u 
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bivšoj policijskoj postaji.
- U izradi je projekt za izgradnju nove zgrade dječjeg vrtića, pored 
osnovne škole u Omišlju.
- Uređen je okoliš osnovne škole i sportski objekti u Omišlju, te je 
nabavljena i postavljena alarmna zaštita i informatička oprema
- Potakli smo i sudjelovali u osnivanju i oživljavanju sportskih i kulturnih 
udruga, klubova i društava: VK  Glagoljaš, (uređen potpuno novi prostor 
i nabavljena plovila), NK OŠK, JK Pesja, ŠRD Zubatac, Udruga Društvo za 
poljepšavanje Omišlja, klub 60 + i folklorno društvo Njivice.
- Pomagalo se i svim ostalim udrugama. Uređeni su prostori za DVD 
Njivice (nabavljeno novo vatrogasno vozilo i druga oprema), RK Omišalj, 
Posujilnica (za starije osobe, učenje glagoljice, stranih jezika i održavanje 
predavanja), Hrvatsko (za KUD Ive Jurjević i klapu Krk) i Društveni 
centar Kijac (za udruge Obitelj za mlade i Felix, MNK Njivice, šahovski 
klub, folklorno društvo te sve ostale udruge koje su zainteresirane za 
korištenje prostora).
 Naglašavam, od 2981 stanovnika općine Omišalj oko 950 
osoba raznog uzrasta, od 4 do 102 godine, uključene su u rad i članovi 
su udruga,klubova ili društava. Veseli da je u proteklom razdoblju toliko 
djece, mladih, sportaša, starijih osoba počelo voljeti živjeti u našoj 
općini.

4. Komunalne djelatnosti

 U izvještajnom razdoblju obavljeni su radovi na održavanju 
te na projektima koji su dugoročno od iznimne važnosti za općinu 
Omišalj, ali i šire. Spomenut ću samo najvažnije.
a) Na temelju godišnjih programa održavanja komunalne infrastrukture 
koje je Vijeće usvojilo, provođeni su javni natječaji na kojima su se 
birali izvođači s najpovoljnijim ponudama. Obavljani su sljedeći radovi: 
čišćenje javnih površina i plaža, odvoz otpada s javnih površina, ekološke 
i komunalne usluge, održavanje javnih površina, tekuće održavanja 
zelenih površina, staza i šetnica, održavanje javne rasvjete, održavanje 
oborinske kanalizacije i nerazvrstanih cesta. Nabavljana je sitna 
komunalna oprema i inventar. Godišnja potrošnja iznosila je između 
devet i deset milijuna kuna za održavanje komunalne infrastrukture, 
nastojalo se podjedanko raspodijeliti na Omišalj i Njivice. Očevidno je iz 
iznijetog, da se prihod ostvaren od naplate komunalne naknade, trošio 
pravilno, u skladu sa Zakonom o komunalnom gospodarstvu.
b) Početkom mandata, u skladu sa Zakonom o elementarnim 
nepogodama ,izvršena je procjena štete koju je uzrokovala olujna 
bura. Nakon što je župan proglasio elementarnu nepogodu, pomogli 
smo mještanima u otklanjanju šteta, sufinanciravši 62,5 % od ukupnog 
iznosa procijene.
c) Jedina smo jedinica lokalne samouprave na otoku Krku koja je 
pokrenula i i izvršava rješavanje novih katastarskih i zemljišnih knjiga. 
Katastaraska izmjera i izmjera zemljišnih čestica, obavlja se nakon 130 
godina. Vlasnici su obilježili svoje parcele, većini je to bila prilika da 
saznaju gdje se nalazi njihovo zemljište. Za svoja zemljišta počeli su 
se zanimati naši iseljenici iz svijeta, a pojavio se interes za uzgajanje 
raznog raslinja i stoke, te za kupnju građevinskih zemljišta. Očito je ova 
vrlo važna akcija proizvela više pozitivnih učinaka.
d) Rekonstruirali smo, obnovili, opremili i uljepšali ulice,trgove i plaže 
u oba naselja.
 U Njivicama: ulaz u naselje i ulaz prema ulici Draga, ulice: 
Primorska, prvi dio Ulice kralja Tomislava, Nikole Tesle, Nikole Lončarića, 
Bodulske, Krčke, 30.svibnja, Vladimira Nazora, Ivana Gorana Kovačića, 
Stjepana Radića i Ante Starčevića te parkiralište Kijac i trg ispred 
Društvenog centra.
 U Omišlju su uređene ulice: ispred zgrade POS-a  i prema plaži 
hotela Učka te ulice Vodotoč, Martinj, dio ulice Pušća, Kačini, Lokvica 
i Sepen, trg i ulica Prikešte, riva i parkirališta Njivičina, Lokva i ispred 
crkve sv. Nikole. Poprvaljene su i uređene rivice u Mirinama.
 Javna rasvjeta u Njivicama postavljena je u svim ulicama koje 
su rekonstruirane, a nisu je imale, te od hotela Jadran do sivog doma, 
u ulicama Draga i Ante Starčevića i na plaži Kijac. U Omišlju je javna 
rasvjeta postavljena u svim uređivanim ulicama koje je nisu imale te u 
ulicama Stran, Jadranska, Kijec, Kančinar, Sepen i u parku Dubec.

 Izgrađeni su objekti i uređaji za odvodnju i pročišćavanje 
otpadnih voda u starom gradu Omišlja, u ulicama Mestačini, Dubec, 
Put Stogate, Brgučena, dio ulice Put Dubca i dio ulice Pušća. Dobivena 
je građevinska dozvola i započeto je uređenje i izgradnja objekata 
otpadnih voda za Servisno-uslužnu zonu Pušća.
 U Njivicama je saniran i popravljen kanalizacijski sustav, 
od bungalova Flora do restorana Rivica. Započeta je izgradnja dijela 
kanalizacijske mreže Rosulje oko šesto metara dužine.
Riješeni su imovinski i pravni odnosi za rekonstrukciju groblja Sveti Duh 
(otkupljeno je zemljište i prepisano vlasništvo na Općinu). Dobivena 
je građevinska dozvola za izgradnju mrtvačnice i parkirališta. Nakon 
provedenog natječaja i uložene žalbe jednog od kandidata, nadležno 
Povjerenstvo ministarstva, donijelo je odluku da je žalba neutemeljena 
i radovi su započeti.
 Održavane su, rekonstruirane i opremljene zgrade u vlasništvu 
Općine: upravna zgrada, Posujilnica, Hrvatsko, marangunija Tome 
Lesice, dio zgrade na adresi Put mora 1, prostor Turističke zajednice u 
Omišlju, otkupljen je prostor na Dupcu, Društveni centar Kijac i prostor 
ispod njega, u autokamp Pušća i spilja Biserujka. Ulagana su sredstva 
uprihodovana od njihova najma.
 Na temelju odluke o prometnom rješenju u naseljima, kako 
bi se omogućilo lakše snabdijevanje i pružanje usluga stanovnicima 
koji žive u centru naselja, nabavljena su dva dostavna vozila. U cilju 
sigurnosti zaštite od požara, nabavljeno je malo vatrogasno vozilo i 
ustupljeno DVD-u općine. Vozilo je polivalentno, opremljeno da može 
služiti i kao malo komunalno vozilo za čišćenje trgova i ulica.

5. Ostalo
 Iz svega navedenog vidljivo je, da je ovo Poglavarstvo uspješno 
odradilo svoj mandat koji im je povjeren, da je zajedno s dijelom 
vijećnika i upravnim odjelom uspijevalo odraditi temeljne postavke 
jedne općine pogotovo ovako zahtjevne kao što je općina Omišalj. 
Organizirali smo, ekipirali i unaprijedili rad upravnog odjela. Uredili 
smo prostore, uspostavili preduvjete za bolju suradnju sa stanovnicima 
općine i gospodarskim subjektima.
 Razvidno je to iz brojnih posjeta predstavnika ministarstava, 
posebice predsjednika države kao i uspostave partnerskog odnosa 
za najveći projekt u Republici Hratskoj – LNG terminal. Za naše 
projekte pridobili smo suradnju stručnih, obrazovanih, kvalitetnih i 
dobronamjernih ljudi u općini Omišalj.
A sve pod afirmativnim sloganima: DOBRO MJESTO, U CVIJETU 
MLADOSTI i PUNI ŽIVOTA.
 Ostavili smo TRAG putem više izdanih vrijednih knjiga: 
Rječnik omišjanskog govora, Knez Ivan Frankopan, Monografija Omišlja, 
Omišljanske uspomene, Sabrane pjesme Nikole Kraljića, tri zbirke pjesama 
Nikole Kraljića, brošure o Mirinama i specijalni Glasnik povodom 
proslave sto godina turizma te razne CD-e i DVD-e pjesama, predstava, 
festivala i dr.
 
 Bili smo općina koja je razvila društveni život i ljeti i zimi. Družili 
smo se i zabavljali, uživali u koncertima, izložbama i predstavama, 
navijali za naše sportaše i voljeli SVOJE MJESTO.
OMIŠALJ I NJIVICE SU MJESTA BUDUĆNOSTI!

Omišalj,  19. 3. 2009.   Načelnik
     Tomo Sparožić



ČETIRI GODINE SU PROŠLE...

BROJNI POMACI
Na kraju četverogodišnjeg mandata, upitali 
smo članove poglavarstva i predsjednika 
općinskog vijeća kako ocjenjuju rad vlasti, 
čime su zadovoljni, a čime nezadovoljni te 
koja postignuća smatraju važnim za razvoj 
općine

Društvene djelatnosti – 
mr. sc. Dean Girotto
- Većinu onoga što smo prije četiri 
godine dogovorili, uspjeli smo 
odraditi. Poticali smo stanovnike 
da se aktivno uključe u rad 
građanskih udruga, društava i 
klubova. Osigurali smo sredstva 
za svaki dobro osmišljen program. 
To je rezultiralo osnivanjem 
novih udruga i oživljavanjem 
nekih koje su davno prestale 
s radom. Sportaši su postizali 
izvrsne rezulatate, a ostale udruge 

organizirale su uspješne i dobro posjećene koncerte, izložbe, 
zabave, festivale, radionice i nastupe. Objedinili smo financiranje 
udruga u jednom knjigovotstvenom servisu. Donijeli smo odluku 
o nagrađivanju sportaša za vrhunske rezultate. Osnovali smo 
ustanovu koja će još kvalitetnije nadzirati i provoditi programe, 
Centar za kulturu Općine Omišalj te uveli besplatni bežični pristup 
internetu. Angažirao sam se i na području socijalne i zdravstvene 
skrbi. U suradnji s TZO „Njivice-Omišalj“ oformili smo turističke 
ambulante u oba naselja. Nastavili smo s programom zdravstvene 
zaštite i prevencije, obnavljali smo godišnje ugovore s Privatnom 
internističkom ordinacijom dr. Nikole Ivaniša za obavljanje 
besplatnih specijalističkih pregleda stanovnika općine. Omišalj i 
Njivice, postali su poznati kao poželjna odredišta u županiji kada 
je riječ o kulturnim i zabavnim manifestacijama.

Prostorno uređenje i zaštita okoliša – 
Zdravko Radović

- Često sam imao dojam da vlast  
funkcionira u grču jer je uvijek 
bilo na neki način postavljanje, 
po domaću, šćika. Koliko god 
da smo imali problema, uvijek 
smo našli rješenje i kompromis. 
Teško je zadovoljiti sto posto 
stanovnika, šezdeset posto je  
velik uspjeh. Na području općine 
postoje oprečne struje. Teško 
je pomiriti sve stavove. Mi smo 
nastojali zadovoljiti sve, ali prvo 
smo rješavali one probleme koje 
smo smatrali prioritetima. 
Na samom početku mandata 

koalicijski su se partneri usuglasili da je od iznimne važnosti za 
napredak postavljanje dobrih temelja i izrada kvalitetnih planova. 
Na području prostornog planiranja u prve dvije godine samo se 
na prvi pogled činilo da se ništa ne događa. Zato smo intenzivno 
radili na pripremi dokumentacije za izradu Prostornoga plana. 
Nakon što je prošle godine stupio na snagu, počeli smo s izradom 
planova nižeg reda, urbanističkih i detaljnih planova uređenja 
za oba naselja. Industrijskim postrojenjima uvjetovali smo 
izradu studija utjecaja na okoliš koje su  javno predstavljene i 
stanovnici su imali priliku iskazati svoje mišljenje,a u suradnji s 
otočkim komunalnim poduzećem Ponikve, nastojali smo ekološki 
osvijestiti ljude o potrebi razvrstavanja otpada. To je dugotrajan 
proces koji je naišao na pozitivne odjeke stanovnika.

Gospodarstvo i poduzetništvo – Stipe Vučemilo
- Kada smo dogovarali program 
rada koalicije, usuglasili smo stav 
da ne želimo kočiti razvoj velikih 
gospodarskih subjekata u općini, 
ali da moramo postići kompromis s 
njima. Smatrali smo da, s obzirom na 
to što zauzimaju velik prostor općine, 
imamo pravo znati njihove planove 
i biti partneri u planiranju. Otkako je 
Robert Ježić, koji je ujedno i valsnik 
DINA-Petrokemije, kupio Novi list, 
ne prestaju napadi na sadašnju 
općinsku vlast. Razboritu čovjeku, 
pogotovo onom koji nije ovisan o 

Ježićevoj milosti, očit je njegov naum da zavlada Omišljem. U 
prilog ovoj tvrdnji, podsjećam na prošlojesensku konferenciju 
za medije na koju su tako reći privedeni novi (i uvijek svježi!) 
predsjednik uprave DINE, Željko Bacinger i član te iste uprave 
Emil Mandekić, da bi tako kao osnažili lokalni HDZ, predstavljen u 
u liku predsjednika Tea Ružića i Borisa Kirinčića, do jučer PGS-ova 
vijećnika, a sada novog člana HDZ-a, koji je, eto progledao.  A sve 
to pod kapom županijskog čelnika Garija Capellija. Nečuveno! 
Nečuveno, ali već viđeno. One koji mu se ne pokore daruje radnu 
knjižicu. 
Stoga, građanine, pazi koga biraš! Budućnost biramo ovoga časa, 
sad! Premda nemamo onoliko bodlji koliko ih ima, zna se tko, ne 
bojimo se! Imamo mi našu diraku. Od nje ćemo napraviti pisaljku 
pa boc, boc.

Predsjednik Općinskog vijeća - Nikola Dapčić
- U nepune četiri godine odradili 
smo ukupno 26 sjednica. Uvijek 
smo bili spremni za suradnju sa 
svima, od gospodarskih subjekata 
do udruga, ustanova i institucija 
na području općine. Već na prvim 
sjednicama uvidio sam da neće 
biti nimalo lako. Pojedini vijećnici 
iz opozicije namjerno su blokirali 
skoro svaku točku dnevnog reda 
i na taj način kočili rad Vijeća. 
Nakon nekog vremena stvari su 
se stabilizirale. Poglavarstvo je 
donosilo konkretne i kvalitetne 

prijedloge o kojima smo raspravljali i eventualno ih izmjenjivali. 
Ova vlast ostvarila je i pokrenula je nekoliko velikih projekata koje 
će trebati završiti.
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DTC NJIVIČINA

NOVI DRUŠTVENI 
I TRGOVAČKI 
PROSTORI
U skoroj budućnosti Općina Omišalj planira na 
predjelu Njivičine, u centru Omišlja izgraditi 
trgovačko i društveno središte mjesta. 
Projekt će se ostvariti putem javno-privatnog 
partnerstva
 Jedan od velikih projekata Općine Omišalj je izgradnja 
Društveno-trgovačkog centra u Omišlju. Idejni projekt za građevinu 
napravio je arhitektonski studio Art Design još prije deset godina 
na čijoj je podlozi izrađen Detaljni plan uređenja centra Omišlja. 
Usklađivanjem Plana s Uredbom o zaštićenom obalnom pojasu 
i Zakonom o prostornom uređenju i gradnji, ostvareni su uvjeti 
za izgradnju kompleksa. Površina građevine na predjelu Njivičine, 
na mjestu gdje se danas nalaze tri parkirališta i tržnica, iznosi oko 
pet i pol tisuća kvadrata. Zbog dugog vremenskog razmaka od 
izrade idejnog projekta do njegova ostvarenja bile se potrebne 
male izmjene koje su se ponajprije odnosile na broj parkirališnih 
mjesta. Javno parkiralište sa 160 parkirališnih mjesta, uglavnom 
će biti ukopano i nalazit će se pri dnu građevine. U kompleks će 
se premjestiti djelatnosti koje se sada nalaze u povijesnoj jezgri: 
pošta, ambulanta i banka, uredit će se prostori za gradsku tržnicu, 

ribarnicu i pekaru. Omišalj će dobiti veću i bolje opskrbljenu 
trgovinu te ostale uslužne sadržaje, a poboljšat će se i ugostiteljska 
ponuda. Projektom je predviđena gradska loža za javna okupljanja, 
prostori za udruge, klubove i rekreaciju. U prostoru za održavanje 
kulturnih događanja predviđeno je tristo sjedećih mjesta. Okoliš 
će se urediti kao neograđene javne pješačke i zelene površine te 
ugostiteljske terase.
Zatraženo mišljenje konzervatora
Općina Omišalj trenutačno priprema potrebnu dokumentaciju 
za gradnju. Budući da je kompleks predviđen na rubu područja 
zaštićene povijesne jezgre, Općina je zatražila uvjete uređenja 
prostora od Konzervatorskog odjela u Rijeci. Tvrtka Geokonzalting 
d.o.o. iz Rijeke izradit će parcelacioni elaborat puteva, usklađen s 
detaljnim planom uređenja područja Njivičine u vrijednosti od 
31.200,00 kn bez PDV-a, a za izradu projektne dokumentacije 
potrebne za ishođenje lokacijskih dozvola izabrana je tvrtka Art 
design d.o.o. 
iz Rijeke. 
Vrijednost 
n j i h o v i h 
usluga je 
84.180,00 
kn s PDV-
om.

SPOJNA CESTA PUŠĆA-BJANIŽOV-STRAN

ZAPOČELI RADOVI
Krajem travnja svečano je otvoreno prvo 
gradilište spojne ceste Pušća-Bjanižov-Stran. U 
ovoj fazi radova čiji je rok završetka šest mjeseci 
položit će se kanalizacijske i vodovodne cijevi 
na prvoj dionici
 Kao što je planirano, krajem travnja započeli su radovi 
na prvoj dionici spojne ceste Pušća-Bjanižov-Stran. Za početak, 
na dionici od servisno-uslužne zone Pušća do predjela Bjanižov 
položit će se infrastruktura za sanitarnu kanalizaciju, odnosno 
cijevi za odvod otpadnih voda i vodovod. – Zadovoljan sam što su 
radovi konačno počeli. Postojeći Detaljni 
plan uređenja Pušća omogućio nam je 
ishođenje  potrebne  dokumentacije  za   ovu 
dionicu. Nakon završetka radova, vlasnici 
parcela u servisno-uslužnoj zoni Pušća 
imat će svu potrebnu infrastrukturu za 
ishođenje građevinskih dozvola. Nadam 
se da će to, unatoč recesiji potaknuti 
razvoj poduzetništva, rekao je načelnik 
općine Omišalj Tomo Sparožić prilikom 
svečanog otvorenja. U pripremama 
projekta sudjelovali su mnogobrojni 
stručnjaci. Projekt postavljanja sanitarne 
kanalizacije i vodovoda izradila je tvrtka 
Tehnoprojekt iz Rijeke, a u njegovoj izradi 

sudjelovao je investitor, komunalno poduzeće Ponikve. Na javnom 
natječaju za izvođača radova izabrana je tvrtka GP Krk, a nadzor 
će obavljati tvrtka Fundus. – Rok završetka radova ove faze je 
šest mjeseci, a ja očekujem da će biti gotovi i prije dogovorenog 
datuma, rekao je predsjednik poduzeća Ponikve, Frane Mrakovčić. 
Nakon postavljanja infrastrukture u trup ceste, provest će se javni 
natječaj za izgradnju ceste. – Ova prometnica mnogo će značiti 
za razvoj Omišlja. Naime, uz nju se proteže dio stambene zone 
koja je predviđena Prostornim planom općine i urbanističkim 
planom uređenja Omišlja. Vlasnici zemljišta na tom dijelu uskoro 
će imati priključak na svu potrebnu infrastrukturu i moći će početi 
s gradnjom objekata, zaključio je načelnik Sparožić.

Tvrtka GP Krk na području naše općine izvođač je radova na tri 
značajna gradilišta čija je sveukupna vrijednost oko deset i pol 
milijuna kuna. Osim na projektu Spojna cesta Pušća-Stran čija 

je vrijednost 1,7 milijuna kuna, ova 
tvrtka obavlja radove na posljednjem 
dijelu vodoopskrbnog sustava koji 
će omogućiti cjelogodišnju opskrbu 
vodom s kopna područja općine 
Omišalj. Vrijednost tih radova je  šest 
milijuna kuna. GP Krk izabran je za 
izvođenje radova rekonstrukcije na 
cesti Križ-Goblje čija je vrijednost 2,8 
milijuna kuna.

Projekt budućeg centra u Omišlju

Željko Velnić, Tomo Sparožić i Frane 
Mrakovčić



PROGRAM POTICAJNE STANOGRADNJE

STANOVI ZA MLADE 
PO PRISTUPAČNOJ 
CIJENI
U travnju su predstavljeni rezultati ankete i način 
provođenja programa poticajne stanogradnje. 
Ispitanici su najviše interesa pokazali za kupnju 
ili najam stana, te gradnju ili kupnju obiteljske 
kuće
 Kao što smo i najavili u prošlom broju Glasnika, 
Općina Omišalj u travnju je provela anketu na 
području općine kako bi se utvrdilio koliko je 
stanovnika uopće zainteresirano za rješavanje 
svog stambenog pitanja putem predloženog 
poticajnog programa. Predstavnici konzultantske 
tvrtke, 16. travnja u Općinskoj su vijećnici 
predstavili anketne rezultate o mogućnosti 
rješavanja stambenih pitanja na području 
općine. Općina Omišalj na ovaj način želi zadržati 
mlade, potaknuti poduzetništvo, urediti i oživjeti 
zapuštene lokalitete kao što je zona Štalica i 
omišaljska gradska jezgra te pomoći višečlanim 
obiteljima (pet i više članova) u neadekvatnim 
stanovima, stanovnicima koji žive u podstanarstvu 
i onima mlađe dobi koji se još nisu osamostalili. U 
anketi koju je ispunilo tek dvadesetoro stanovnika, 
ispitanicima je predloženo nekoliko načina rješavanja stambenog 
pitanja. Najviše su interesa pokazali za kupnju ili najam stana na 
području od Velog Kijca do Martinja i u gornjem dijelu Jadranske 
ulice te za kupnju obiteljske kuće s okućnicom na području Velog 
Kijca. Nešto manji je interes za izgradnju ili kupnju prostora 

gospodarsko-stambene namjene te za izgradnju ili uređenje 
obiteljskih kuća na području etno-zone Štalice i stare gradske 
jezgre. Poželjni dodatni sadržaji su dječja igrališta, prostor za 
druženje, a važnim se pokazalo uređenje okoliša.
POS-Poticajni program stanogradnje
 U skladu s pokazanim zanimanjem ispitanika, detaljno 
je predstavljen POS, državni program poticajne stanogradnje 
koji omogućuje rješenje stambenog pitanja, po uvjetima znatno 
povoljnijim od tržišnih, a korisnici ovog programa imaju niz 
poreznih olakšica. Najveća kvadratura stana za jednog člana je 50 
kvadrata, a za svakog dodatnog člana uvećava se za deset kvadrata. 
Pravo na kupnju stana imat će građani s prebivalištem u općini 
Omišalj, kreditno sposobni i s neriješenim stambenim pitanjem, a 
dotatni kriteriji i mjerila odredit će se posebnom odlukom koju će 
propisati Općina. Općina Omišalj izgradit će infrastrukturu i urediti 
okoliš nakon čega će prenijeti prava vlasništva na zemljištu na 
državnu agenciju za promet i posredovanje nekretninama (APN) 
koja će dalje nastupati kao investitor. Od početaka izgradnje, do 

useljenja proteći će oko godinu 
dana.
Stanovnici zainteresirani za 
kupnju zemljišta i izgradnju 
obiteljskih kuća također će imati 
prava na poticajan program 
APN-a. Za kupnju zemljišta za 
mješovite namjene, Općina 
će objaviti natječaj s uvjetima 
i sufinancirat će izgradnju 
stambenog dijela.

LUKA NJIVICE

PRODUŽENJE LUKOBRANA
Izrađen je idejni plan rekonstrukcije luke Njivice, 
u prvoj fazi radova produžit će se lukobran čime 
će se povećati broj mjesta za privez plovila 
tijekom ljeta
 Važan dio primorskog mjesta koje najviše prihoda 
ostvaruje od turizma, svakako je lučko područje. Postojeće stanje 
u luci Njivice, ne zadovoljava potrebe ni mještana, ni turista. Tek 
mali dio lučkog akvatorija zaštićen je od udara valova viših od pola 
metra, a postojeći vezovi ne zadovoljavaju propisane sigurnosne 
standarde za marine. Tvrtka Rijekaprojekt izradila je glavni projekt 
rekonstrukcije luke. Radovi će biti podijeljeni u dvije faze, a prva 
faza obuhvaća dogradnju i produljenje postojećeg lukobrana, te 
produbljivanje morskog dna u najplićem dijelu lučkog akvatorija. 
Sadašnji lukobran, dug pedeset i širok pet metara, pogodan za 
privez tek dva manja broda, produljit će se za osamdeset metara. 
Novi dio bit će širok šest metara, dubina uz njega bit će između 
pet i šest metara. Dogradnjom lukobrana, s vanjske strane moći 
će pristati brod dužine 50 metara, a s unutarnje strane dva broda 
do 35 metara dužine, te šest plovila od šest do osam metara i 

osam od osam do devet metara duljine. - Trenutačno radimo na 
ishodovanju građevinske dozvole. Nadam se da ćemo tijekom 
ove godine zatvoriti financijsku konstrukciju i da će započeti 
radovi, rekla je ravnateljica Županijske lučke uprave Krk, Dijana 
Mihaljević. 
 

Svi koji su zainteresirani za rješavanje svog 
stambenog pitanja još uvijek mogu ispuniti anketni 
listić koji se nalazi na porti Općine Omišalj, a za sve 
dodatne informacije mogu se obratiti načelniku ili 
suradnici za prostorno uređenje, Milici Alajbeg.

Idejni projekt lukobrana



Prostorni plan

 Tijekom primjene Prostornoga plana uređenja Općine 
Omišalj, naišlo se na poteškoće jer definirani uvjeti gradnje kao što 
su koeficijenti izgrađenosti i iskoristivosti, etažiranost, udaljenost do 
susjedne međe, na pojedinim područjima nisu usklađeni sa stvarnim 
uvjetima na terenu. Budući da se taj Plan, kao krovni dokumetni, koristi 
kao podloga u izradi planova nižeg reda uočeni nedostaci otežavali 
su izradu planova užeg područja. U nekim dijelovima uočena su veća 
odstupanja koja su se ispravila novom katastarskom izmjerom. Kako bi 
se omogućilo kvalitetno rješavanje planova nižeg reda i pojednostavila 
njegova primjena, Vijeće je na prijedlog Općinskog poglavarstva 
donijelo odluku da se unesu određene izmjene. Izmjene i dopune Plana 
izradit će se temeljem Zakona o prostornom uređenju i gradnjii u skladu 
s Pravilnikom o sadržaju, mjerilima kartografskih prikaza, obveznim 
prostornim pokazateljima i standardima elaborata prostornih planova. 
Izmjene se odnose na tekstualni i grafički dio.
 Jedna od većih izmjena bit će određenje statusa 
naselja Njivice. U općinskom planu navedeno je da u Njivicama 
stalno boravi 50% stanovništva, a u dokumentima nadležnog 
Ministarstva navedeno je 30% stalnog stanovništva, a ostatak 
se odnosi na vikendaše. Budući da raskorak podataka otežava 
razvoj naselja, Općina će nastojati dokazati da u Njivicama 
stalno boravi više od 50% stanovništva kako bi podaci u 
ministarstvu bili ispravljeni. 
 Prenamijenit će se obalni prostor na području DINA-
Petrokemije kako bi se mogao izgraditi dok za prihvat brodova 
s ukapljenim plinom. U Njivicama i Kijcu odredit će se turističke 
zone unutar naselja i područje za izgradnju sportskih i 
rekreacijskih objekata. 
 Predviđa se otvaranje nove gospodarske zone 
u blizini zračne luke gdje će se, u hladnjačama i silosima 
skladištiti energija iz LNG terminala koja bi mogla uzrokovati 
pothlađivanje mora. S tom odlukom usuglasila su se nadležna 
županijska i državna tijela.
 Riješit će se pristupni put lučici i sidrištu u kampu u 
Njivicama.
 Unijet će se ispravci građevinskih zona koje su nastale 
zbog tehničkih grešaka i nedostataka u radnim podlogama.

URBANIZAM

PLANOVI PRED USVAJANJEM
Poglavarstvo je donijelo odluku o izmjenama Prostornog plana općine. Za mjesec dana 
očekuje se otvaranje javnog uvida u UPU Omišalj. Primjedaba na UPU DINA Petrokemije nije 
bilo

UPU DINA-Petrokemija

 Javni uvid u Urbanistički plan uređenja DINA-
Petrokemije održao se u vijećnici Općine Omišalj u 
razdoblju od 23. ožujka do 23. travnja. Tijekom mjesec dana 
nije dostavljena niti jedna primjedba građana na prijedlog 
plana. Reagiralo je jedino poglavarstvo Općine Omišalj 
koje je zatražilo da se granica područja DINA-Petrokemije 
uskladi s granicom prijedloga Prostornog plana i plana 
županije, odnosno, da se uskladi sa strategijom razvoja 
države. Zahtjev se donosi na proširenje obale na Punti 
Batica i Zaglav kako bi se u budućnosti mogla izgraditi 
riva za prihvat LNG brodova. Ovaj plan trenutačno je u 
postupku dobivanja suglasnosti od Županije, a potom se 
šalje u nadležno ministarstvo.

UPU Omišalj

 U tijeku je izrada urbanističkog plana uređenja naselja 
Omišalj. Planom će biti određene zone gradnje, a posebna 
pažnja usmjerit će se na zone gdje će se graditi objekti iz 
programa poticajne stanogradnje. Općinski čelnici ističu da 
će plan biti kvalitetan i opsežan te se nadaju da će biti što 
manje primjedaba na javnom uvidu koji bi trebao započeti 
krajem svibnja. Prema optimističnim predviđanjima, konačan 
plan trebao bi se dati Općinskom vijeću na usvajanje za deset 
mjeseci.



Županijska udruga za zaštitu životinja Felix početkom ožujka, u Društvenom centru 
Kijac, održala je redovitu godišnju skupštinu. Tom prigodom predsjednik Udruge, 
Marijan Lesica izvijestio je dvadesetak nazočnih članova o prošlogodišnjem radu. 
Udruga je uprihodovala 127 tisuća kuna što je 67% od planiranog. Predsjednik 
Lesica istakao je veliku podršku inozemnih udruga za zaštitu životinja koje su 
pomagale donacijama i pri udomljavanju životinja. Za ovu godinu planirani 
su prihodi u visini 177 tisuća kuna. Kao i dosad, rad će se temeljiti na čipiranju, 
kastriranju i cijepljenju životinja, a nastojat će u svoj rad uključiti što više mladih. 
Veća investicija bit će postavljanje privremenog objekta na području općine, koji 
će služiti za privremeni smještaj napuštenih životinja, do izgradnje pravog azila za 
životinje na otoku. Nedugo nakon skupštine, Općina Omišalj preselila je objekt koji 
je i dosad koristila Udruga, iz Kijca na predviđeno zemljište. Udruga koja broji 362 
člana s cijeloga otoka, održavat će sastanke svakog prvog petka u mjesecu u 19h u 
prostorijama Društvenog centra Kijac.

Već tradicionalno, u organizaciji ronilačkog kluba Njivice i ŠRD Zubatac održala se akcija čišćenja podmorja u oba naselja. U akciji 
čišćenja akvatorija njivičarske luke sudjelovalo je oko četrdeset ronioca. Pomogli su članovi RK Nemo Adria iz Zagreba i RK 3. maj 

te ronioci Brodogradilišta 3. maj koji su pristigli sa svojim 
brodom. U Omišlju je sudjelovalo dvadesetero ronioca. U 
izvlačenju otpada pomagali su članovi KPA Kostrena i KPA 
Karlovac. Organizatori ističu dobar odaziv stanovništva i 
udruga. - Omišljani su čistili u Njivicama i obratno. Sve više 
mladih sudjeluje u ovim akcijama. Podmorje je bilo čišće 
nego prijašnjih godina što je posjedica redovog održavanja, 
rekao je organizator. Ronioci su naišli na neočekivane 
predmete. U Njivicama je pronađena trombonska mina 
za koju se pretpostavlja da ju je netko odbacio. Stručnjaci 
su je uklonili odmah nakon prijave. U omišaljskom zaljevu 
postoji opravdana sumnja da je pronađena avionska bomba 
zaostala iz Drugog svjetskog rata. Prijavljeno je nadležnim 
službama koje će ako se informacija pokaže točnom izići 
na teren i ukloniti je. Udruga mladih iz Njivica po završetku 
akcije na njivičarskoj rivi priredila je pučku feštu. Posjetitelje 
je zabavljala grupa Largo i Božidarka Matija Čerina.

Kako bi se riješili problemi nakupljanja vode ispred Društvenog 
centra u Kijcu, skinuta je stara asfaltna podloga i postavljena nova. 
Prostor ispred DC-a ukrašavaju ploče s motivom šahovskog polja. 
Radove je izvela tvrtka NS Agrotrade.

Općina Omišalj razveselila je sve korisnike Društvenog centra 
Kijac novim televizorom i kućnim kinom. Daru se se ponajviše 
razveselili najmlađi jer će sada napokon dobti priliku zajedno 
uživati u gledanju crtanih filmova.



Započela je rekonstrukcija parkirališta Lokvi kraj restorana Kaštel u 
Omišlju. Umjesto dosadašnjeg zidića, parkiralište i cesta odijelit će se 
nogostupom i zelenom površinom. Novo parkiralište imat će trideset 
parkirnih mjesta i jednu prometnu traku. Izviđač radova je tvrtka 
Dinocop iz Omišlja.

U sklopu redovitog održavanja i obnavljanja nerazvrstanih cesta na području 
općine, asfaltiran je dio ulice 30. svibnja i Odvojak Krčke u Njivicama. Radove je 
obavila tvrtka Dinocop.

Za potrebe katastarske izmjere, prošle godine je očišćeno 
oko sto kilometara pristupnih puteva parcelama. Moraju 
se svake godine održavati, da opet ne zarastu. Na temelju 
natječaja taj je posao dobio Tomo Bagara iz Kijca. U 
dogovoru s komunalnim redarom prvo će urediti dobro 
posjećene šetnice najpošumljenijeg dijela između DINA-
Petrokemije i Njivica, poslije će se prebaciti  na sjeverni i 
istočni dio općine.

U sklopu priprema za 
predstojeću sezonu, 
uređuju se javne plaže i 
sunčališta. U Njivicama 
je dotjerana plaža s 
plavom zastavom, Jadran, 
a u Omišlju sunčališta 
Mulic i pokraj hotela 
Učka. Radove je u sklopu 
godišnjeg ugovora obavio 
u.o. Pušća iz Omišlja.

Obnovljena je prva 
dionica ceste Križ-
Riva. Osim sto metara 
ceste, izgrađeno je 
novo parkiralište s 30 
parkirnih mjesta i na 
tom dijelu zamijenjene 
su stare vodovodne 
cijevi. Izvođač radova 
bila je tvrtka GPP Mikić 
iz Omišlja.

Plaža Pesja obogaćena je novim sadržajima. Igralište 
za odbojku na pijesku, na predjelu Mekotini, iznad 
plaže napravila je tvrtka Dinocop iz Omišlja. Uz teren 
je napravljen i dječji park, a postavljeni su drveni 
stolovi i stolice za izletnike. Predio Veli Kijec također 
je dobio prostor za dječju igru.

Završeno je postavljanje javne rasvjete od lučice Pesja 
do predjela Stran u Omišlju. U drugoj fazi, od hotela 
Delfin do predjela Stran izvođač elektro radova bila 
je tvrtka Techno-val, a građevinske radove izvela je 
tvrtka Dinocop.

KOMUNALNI RADOVI

Dolaskom proljeća, 
kao i svake godine 
djelatnici tvrtke 
Pirika pojačano 
se brinu o javnim 
zelenim površinama. 
Uređuju i održavaju 
cvjetnjake, 
podrezuju stabla i 
obnavljaju porušene 
staze. 



Već tradicionalno TZO „Njivice-Omišalj“ u sklopu akcije Rožica organizirala 
je prodaju cvjetnih sadnica. Begonije, petunije i vodenice prodavale su se 
po povoljnoj cijeni od 40 kuna, prema načinu platiš deset, dobiješ još deset 
sadnica. Djelatnice turističke zajednice, sadnice su u Njivicama prodavale 
na jogu pored place, a u Omišlju ispred pekare Vrbnik. O dobrom odazivu 
stanovnika svjedoči potražnja za sadnicom više.

Javna ustanova 
Priroda, u čijoj 
se nadležnosti 
od početka 
godine nalazi 

spilja Biserujka, u 
suradnji s Državnim zavodom 
za zaštitu prirode, tijekom 
ove i sljedeće godine izradit 
će studiju o potrebi zamjene 
postojeće električne rasvjete, 
studiju o biološkoj raznolikosti 
špilje i studiju o prihvatnim 
kapacitetima. Zakup nad 
spiljom izdana je dosadašnjem 
zakupcu, turističkoj agenciji 
Šiloturist za turističke potrebe.

Kao i ranijih godina, povodom uskrsnih 
blagdana na prijedlog Odbora za 
socijalnu skrb, Općina Omišalj osigurala 
je financijska sredstva za poklon bonove, 
za 120-tero stanovnika općine. Vrijednost 
bona za jednu osobu iznosila je 120 kuna, 
a za dvije ili više osoba u istoj obitelji 200 
kuna. Bonovi su uručeni bolesnicima, 
korisnicima tuđe njege i pomoći te 
osobama starijim od osamdeset godina.

Nakon što je prošle godine tečaj njemačkog jezika polučio velik interes 
stanovništva, TZO “Njivice-Omišalj” organizirala je besplatni tečaj 
talijanskog jezika koji se održavao tijekom veljače, ožujka i travnja 
u Društvenom centru Kijac. Iako je tečaj ponajprije bio namijenjen 
turističkim djelatnicima  iznajmljivačima s područja općine, nastavu su 
mogli slušati svi zainteresirani stanovnici. Nakon trideset odslušanih sati 
polaznici bi trebali moći uspostaviti osnovnu komunikaciju s gostima 
iz Italije jer je vokabular obilovao izrazima učestalim u svakodnevnoj 
uporabi i ugostiteljskim i turističkim djelatnostima. - Tečaj je pohađalo 
tridesetak polaznika. Svi su bili vrlo motivirani i pokazali su veliko 
zanimanje za učenje. Na nastavi je vladala ugodno ozračje. Nadam se da će 
se u dogledno vrijeme organizirati i drugi stupanj kako bi polaznici mogli 
napredovati, rekla je profesorica kaoja je vodila tečaj, MarijanaTomašić. 
Predsjednica turističke zajednice, Katica Jakovčić, polaznicima je svečano 
uručila diplome o uspješno završenom tečaju.

Omišaljska ugostiteljska i trgovačka 
ponuda, od travnja prilično se 
poboljšala. Po svježe meso stanovnici 
više ne moraju odlaziti izvan Omišlja. 
Na adresi Put mora 2/1  otvorena 
je mesnica Agro Rijeka. Povećana je 
ponuda kolača i pekarskih proizvoda. U 

prostoru gdje se nalazila Erste 
banka, preko puta kružnog 
toka, vrata je otvorila pekara 
Vrbnik. Omišljani i njihovi gosti 
odnedavno imaju novo mjesto 
za ispijanje kavice. U središtu 
mjesta, na omišaljskoj Placi 
otvoren je novi ugostiteljski 
objekt, Caffe bar Placa. 



GROBLJE SVETI DUH

KONAČNO 
MRTVAČNICA
Općina Omišalj ove će godine uložiti znatna 
financijska sredstva u uređenje mjesnog groblja 
Sveti Duh. U prvoj fazi izgradit će se mrtvačnica 
i parkiralište

 Jedno od većih ulaganja Općine Omišalj ove godine je 
uređenje mjesnog groblja Sveti Duh. Nekada davno u Omišlju 
su postojala groblja na Smitiru i na području parka Sveti Mikul. 
Budući da se potonje nalazilo u središtu naselja, nije bilo dovoljno 
mjesta za širenje pa se 1908. godine izgradilo groblje Sveti Duh 
na novoj lokaciji izvan mjesta. Danas, nakon sto godina, postojeće 
groblje ne zadovoljava potražnju za grobnim mjestima. Direktor 
komunalnog poduzeća Pesja-Nautika, zaduženog za upravljanje 
grobljem, Tomica Veljačić nedavno je upozorio Općinsko 
poglavarstvo da na groblju trenutačno nema slobodnih grobnica 
te da nema mogućnosti za izgradnju novih. Općina Omišalj jedina 
je lokalna samouprava na otoku koja na groblju nema primjerene 
objekte kao što su mrtvačnica i parkiralište. Kako bi se rješili 
navedeni problemi, Općina Omišalj odvojila je znatna sredstva za 
uređenje groblja.

Izgradnja mrtvačnice i parkirališta
 Radovi na prvoj faza uređenja groblja uključuju izgradnju 
mrtvačnice i parkirališta i započeli su 15. travnja.    – Trebalo nam je 
mnogo vremena i truda za dobivanje sve potrebne dokumentacije. 
Tek na samom kraju svog mandata uspjeli smo ishoditi sve 
dozvole i obaviti pripremne radove. Građevinsku dozvolu dobili 
smo krajem prošle godine, a zbog komplikacija prilikom odabira 
izvođača početak radova kasnio je nekoliko mjeseci. Ipak, najviše 
problema imali smo pri rješavanju imovinsko-pravnih pitanja 
prilikom otkupa zemljišta, rekao je načelnik Općine, Tomo Sparožić 
u prigodi otvaranja gradilišta. Projekt rekonstrukcije izradila je 
tvrtka GPZ iz Rijeke, a za izvođača radova izabrana je tvrtka Rijeka-
asfalt koja je na natječaj dostavila najpovoljniju ponudu. Budući 
da je ovaj projekt od velikog značaja za općinu, uz tvrtku Fundus 
iz Rijeke, nadzor će obavljati Hrvoje Giacconi, predstavnik Općine 
Omišalj. Novi objekti izgradit će se na zemljištu od četiri tisuće 
kvadrata i nalazit će se na sjevernoj strani groblja. Mrtvačnica, 

veličine 150 
kvadrata bit će 
u potpunosti 
o p r e m l j e n a , 
a pred njom 
će biti uređen 
prostor za 
i z r a ž a v a n j e 
sućuti i 
o d r ž a v a n j e 
obreda. Uredit 
će se pristupni 
put s javnom 
r a s v j e t o m 
do kapelice 
i izgradit će 

se parkiralište s 56 parkirnih mjesta. Također, popunit će se 
postojeće groblje s tri nove grobnice. - Nastojat ćemo ispoštivati 
dogovoreni rok završetka radova od 120 dana. Budući da se 
gradilište nalazi izvan naseljenog mjesta, radovi se neće prekidati 
tijekom sezone i nadamo se lijepom vremenu pa bi sve moglo 
biti gotovo do sredine kolovoza, zaključio je direktor Rijeka-
asfalta, Gojko Juranić. Za ovu investiciju Općina je osigurala 4,8 
milijuna kuna. Završetkom radova groblje će imati svu potrebnu 
infrastrukturu.

Proširenje groblja i rekonstrukcija ceste
 Nakon što se završe započeti radovi na groblju, uslijedit će 
rekonstrukcija dijela ceste Križ-Groblje. Budući da se ta prometnica 
nalazi u nadležnosti Županijske uprave za ceste, troškove radova 
vrijednih 2,7 milijuna kuna, po pola će podijeliti Županija i 
Općina. Za izvođača radova izabrana je tvrtka GP Krk. Ublažit će 
se zavoji, izgraditi nogostup, sanirati gromače te postaviti odvodi 
za oborinsku odvodnju i vodovi za javnu rasvjetu.
 Istovremeno će predstavnici Općine razgovarati s 
vlasnicima susjednih zemljišta o njihovu otkupu. U planu je 
proširenje groblja u smjeru zapada. Na taj način osigurat će se 
prostor za nove grobnice koje će se graditi prema potrebi, a 
otvorit će se i druge mogućnosti pokopa kao što su niše. U skladu 
s tim, izradit će se se UPU groblja Sveti Duh kao što je i predviđeno 
u Prostornom planu općine.

ISTRAŽILI SMO ZA VAS

Hrvoje Giacconi, Tomo Sparožić i Mladen Juranić Radovi su počeli



IZ POVIJESTI OMIŠLJA – DRUGI DIO          

     PIŠE: dr.sc. Anton Bozanić

PRIJE STO GODINA 
SRUŠEN KAŠTEL
Sva događanja vezana za rušenje staroga zdanja 
u svoj dnevnik bilježio je ondašnji omišaljski 
župnik, Mihovil Mužina
 Gledajući s povijesno-kulturnog aspekta, s pravom 
danas postavljamo pitanje: zašto su pošli rušiti stari frankopanski 
kaštel kad je bilo u neposrednoj blizini dovoljno neizgrađenog 
prostora? Očito je da argumenti onog vremena oko vrednovanja 
kulturnih spomenika nisu bili identični s današnjima. Usporedbe 
radi, istovremeno kad se rušio stari kaštel u Omišlju, u Vrbniku su 
se rušila stara gradska vrata i loža, da bi se izgradio Vitezićev dom 
(danas hotel Vrbniče nad morem).
 Odluku gradskih vlasti trebalo je ostvariti. Bez oklijevanja, 
krenulo se odmah ka realizaciji. Na javnoj dražbi u Omišlju, 9. 
svibnja 1909. poduzetnik Mate Feretić - koji je sam izradio i 
ponudio nacrt nove zgrade - prihvatio se s braćom Ivanom i Mihom 
Albaneže rušenja starog kaštela i izgradnje novog kompleksa. 
Radovi su krenuli. Sve je te događaje pomno pratio ondašnji 
omišaljski župnik, plovan Mihovil Mužina i marljivo bilježio u svoj 
dnevnik. Ne znamo koliko je on sam utjecao na planove gradskih 
poglavara. U svakom slučaju njemu je bilo vrlo važno da se izgradi 
kuća-stan za župnika i kapelana je je on bio iz Dubašnice i morao 
je stanovati u unajmljenoj kući, dok su njegovi pretšasnici - kao 
rođeni Omišljani (Franki, Albaneže, Badia, Grego, Jedrlinić, Ilijić) 
- stanovali i kao župnici u vlastitim kućama. Dio novogradnje na 
samom mjestu staroga kaštela odmah je predviđen za stanovanje 
župnika.
 Dnevnik plovana Mužine i način na koji je opisivao 
rušenje staroga kaštela i podizanje nove zgrade vrlo je zanimljiv. 
U njemu piše:

13. 5. počeli su rušiti ‘pržunić’.
7. 6. počeli su zidati novi učiteljski stan.
9. 6. blagoslovio sam temelj novoj zgradi u prisutnosti načelnika 
Albanežea, tajnika Turata, poduzetnika Feretića, braće Albaneže i 
desetak zidara.
19. 6.  radnici su na kaštelu iskopali grb sv. Marka.
1. 7. frankopanska omišaljska kula pada, ruši se.
4. 11. položen je temelj za gradnju plovanske kuće.
8. 11. položili pragove ulaznih vratiju na župnom stanu.
Marljivi župnik Mihovil Mužina pratio je radove i bilježio ono što je 
smatrao važnim. Posebice se zaustavljao na nekim pojedinostima, 
nad kojima je duhovito promišljao. Tako u nastavku čitamo: 
1. 12. 1911. ulaz u dvorište bivšeg kaštela, a sada škole i učiteljskih 
stanova uređuje se i danas ga predali javnoj uporabi. Po tih devet 
novih stubah stupih ja danas prvi put, ja i djeca i gospoda učitelji … 
a tko će zadnji put?
Hoće li to stubište dugo tu ostati ili je i njemu sudbina odbrojana da 
stoji 50-100-200-500 godina… pa da ga nestane kao što je nestalo i 
frankopanskog kaštela iza skoro 600 godina.
 Nakon sto godina od rušenja staroga omišaljskoga 
frankopanskog kaštela, novopodignuta zgrada - koja je bila 
predana javnoj uporabi davne 1911. godine - i danas je u funkciji. 
Obnovljena je izvana, djelomično i iznutra. U njoj više nije škola, 
a niti ne stanuju učitelji. Od prvotnih stanara kojima je zgrada 
bila namijenjena, ostao je samo župnik. Prostor nekadašnje 
škole preuređen je za općinsku zgradu, a sa strane je smještena 
ambulanta, turistička zajednica i pošta.
 Stota godišnjica rušenja starog kaštela, a još više izgradnja 
nove reprezentativne zgrade - u kojoj i oko koje se dobrim dijem i 
danas odvija javni život Omišlja - zaslužuje našu pozornost i priliči 
da se na dolični način obilježi ova važna obljetnica.



MALI ZNACI PAŽNJE
Polaznici udruge Novi grad povodom proslave Dana žena priredili su atraktivnu manifestaciju 
u školi, a za Uskrs postavili su izložbu radova u galeriji Lapidarij. Tijekom protekla dva mjeseca 
nekoliko akcija poduzeli su članovi kluba 60+. Udruga mladih iz Omišlja, Omišljankama je za 
osmi mart priredila iznenađenje

Udruga mladih Omišalj
Omišljanke koje su se tijekom jutra osmog marta zatekle 
u središtu Omišlja dočekalo je ugodno iznenađnje za 
koje su bili zaslužni pripadnici jačeg spola Udruge mladih 
iz Omišlja. Kao pravi kavaliri, pripadnicama ljepšeg spola 
podijelili su sto crvenih ruža.

Klub 60+
Članovi Kluba 60+ povodom 
uskrsnih blagdana organizirali 
su izradu prigodnih ukrasa. 
Tijekom tri tjedna, uz ugodno 
druženje, u Posujilnici su od 
različitih materijala izrađivali 
uskrsna šarena jaja, aranžmane, 
košarice i zidne slike. Zanimljive 

i maštovite ukrase poklonili su članovima kluba i 
udrugama s područja općine.
Prigodnom akcijom obilježen je Svjetski dana 
zdravlja. Crveni križ Krk u suradnji s tvrtkom Kvaret 
Farma u Posujulici je za članove Kluba 60+ organizirao 
besplatno mjerenje venske cirkulacije. Pregled se 
obavljao pomoću specijaliziranog uređaja kojim se 
utvrđuje cirkulacija u nogama. Pacijenti su nalaze 
dobili odmah, a stručni fizeoterapeut im je u skladu 
s nalazima savjetovao na koji način poboljšati 
zdravstvenu situaciju. Svima je savjetovao najmanje 
sat vremena hodanja dnevno.

Novi grad
 Riječka udruga Novi grad tijekom siječnja i veljače, na različitim je radionicama 
na temu Božića i karnevala, u omišaljskoj osnovnoj školi okupljala brojne polaznike 
osnovnoškolske dobi. – Jako je važno da djeci pružimo mogućnost da kvalitetni i kreativno 
ispune svoje slobodno vrijeme. Na našim radionicama potičemo kreativnost i druženje, a 
kroz različite projekte stječu se nova iskustva koja u životu uvijek dobro dođu, u uvodnoj 
riječi rekla je predsjednica Udruge, Slavica Peloza. Tijekom dva mjeseca, polaznici radionica 
sudjelovali su na različitim manifestacijama u općini, a povodom proslave Dana žena u svojoj 
su školi nastavnicima i drugim učenicima predstavili svoj rad. Polaznici dramske sekcije, 
posebno za tu priliku osmislili su igrokaz u kojem su prikazali svakodnevni život tinejđera, 
odnose u obitelji, ljubavi i prijateljstva. Pozornica je uskoro postala modna pista po kojoj su 
se, obučeni u maštovite karnevalske kostime prošetali mali manekeni. Maske, nadahnute 

venecijanskim 
k a r n e v a l o m , 
horoskopskim znakovima i pticama, izradili su polaznici 
udruge od različitih materijala na kreativncim radioniciama. 
Ozračje su dodatno zagrijale članice novoosnovane sekcije 
omišaljskih navijačica. Kako je povod manifestacije bio 
proslava Dana žena, mali kreativci simboličnim su poklonima 
i čestitkama razveselili svoje učiteljice.

Kreativna radionica
U galeriji Lapidarij otvorena je 
izložba radova Kreativne radionice 
koja dugi niz godina djeluje 
pri knjižnici Vid Omišljanin. Od 
studenoga prošle godine brojne 
Omišljanke sudjelovale su na 
kreativnoj radionici koja djeluje 
u nadležnosti mjesne knjižnice 
Vid Omišljanin. S iskusnom 
voditeljicom, Olgom Šormaz, 
polaznice su izrađivale ukrasne i 
uporabne predmete u keramici 
te nakit i minijature od fima. 
Zanimljivi i maštoviti radovi kao 
što su vaze, zdjele, prozorčići i 
različite figurice bili su izloženi od 
prvog maja u galeriji Lapidarij pod 
pokroviteljstvom Općine Omišalj.



 Općinsko vijeće u 
ožujku je na temelju 
provedenog javnog 
natječaja izabralo 
ravnateljicu Centra za 
kulturu Općine Omišalj. 
Naredne četiri godine 
razvoj kulturnih i 
društvenih događanja u 
općini odvijat će se pod 
budnim okom Anivije 
Baldigare. Ova mlada 
profesorica iz Njivica i 
dosada se isticala svojim 
djelovanjem u javnom 
životu općine. Kao 
predsjednica Udruge 

mladih Maslina, sudjelovala je u organizaciji više manifestacija, 
od kojih su poznatije Sajam udruga mladih Omišalj na Mirinama 
i Skaville festival na Vozu. – Vjerujem da će iskustvo koje sam 
stekla obnašajući dužnost predsjednice Udruge mladih Maslina 
u budućem radu biti od velike pomoći. Obavljala sam slične 

dužnosti koje me očekuju i ubuduće, samo što će one biti u puno 
širem obujmu, rekla je Anivija.
 Na novu dužnost stupila u vrijeme kada je program za 
predstojeću sezonu već osmišljen i dogovoren. – Za početak 
me očekuje ostvarenje već ugovorenih programa, a nastojat ću 
uvrstiti i poneke novitete. S nestrpljenjem iščekujem rujan jer 
će se tada uglavljivati program za zimu i iduće ljeto, izjavila je 
nova ravnateljica. I dalje ćemo uživati u koncertima, izložbama, 
predstavama, zabavama i feštama, kako tradicionalnim, tako i 
suvremenim. – Ljeti se gotovo svaki dan nešto događa, to tako i 
treba biti, ali ostali dio godine prilično je siromašan događanjima. 
Postoje realni razlozi zašto je tomu tako, najveći problem je 
nedostatak zatvorenih društvenih prostora. Nadam se da će se i 
to uskoro riješiti, a do tada ću u skladu s mogućnostima nastojati 
oživjeti i to razdoblje. Posebno pozdravlja dosadašnji rad Općine 
s udrugama i najavljuje da će organizirati česte sastanke s njima 
i tako ih poticati u stvaranju što boljih i kvalitetnijih programa. – 
Želja mi je da udovoljim svima, i mladima i starijima, domaćim 
ljudima i turistima. Svi su oni prioritet. Moj jedini i najveći motiv 
je zadovoljstvo posjetitelja, zaključila je Baldigara.

Centar za kulturu osnovala je Općina Omišalj kako bi se kvalitetno 
odrađivala i pratila sva kulturna i društvena zbivanja na području općine. 
Ova javna ustanova obuhvaća niz djelatnosti vezanih za razvoj kulture 
i promicanje tradicijskih vrijednosti. Ravnateljica Centra koordinirat 
će radom udruga, društava i klubova. U njezinoj nadležnosti nalaze se 

općinski prostori DC Kijac, Posujilnica, Hrvatsko, galerije Lapidarij i Njivice 
te prostor Dubec. Osim što će samostalno organizirati razna događanja, 
Centar će sudjelovati u organizaciji manifestacija koje su predložile 
udruge, klubovi i društva. Također, Centar će financirati izdavanje 
publikacija, vezanih uz našu sredinu i autore s područja Općine.

 Dana 27. ožujka, DVD Njivice održalo je godišnju skupštinu 
koja je ove godine bila izborna. Izabrano je novo rukovodstvo na 
čelu s Josipom Semjanijem koji je izabran za novog zapovjednika, 
a za dozapovjednika izabran je Marko Komesarović. Novi 
predsjednik i dopredsjednik su Miroslav Klobučar i Ivan Šamanić, 
a nova tajnica DVD-a je Kristina Miletović. Skupština je održana 
u restoranu Rivica u Njivicama. Nakon iznošenja izvješća o radu 
društva i financijskog izvješća, uslijedila je razrješnica dosadašnjih 
te izbor novih tijela upravljanja društvom. Pročitan je plan rada za 
2009. godinu te je predsjednik PVZ-a Krk, Romeo Jurina podijelio 
uvjerenja o osposobljenosti, novim vatrogascima i dočasnicima. 
Uslijedila je pozdravna riječ gostiju te večera i druženje.
Vatrogasna obuka
 U studenom 2008. godine, u DVD-u Njivice započela je 
vatrogasna obuka kojom su se članovi osposobili za čin vatrogasca, 
odnosno dočasnika. U obuci koja je trajala četiri mjeseca članovi su 
prvo slušali predavanja iz sedam predmeta vatrogasnih područja, 
a kasnije su usvojena znanja koristili na vježbama. Vježbe su se  
održale u samom DVD-u, DINA-Petrokemiji i u JVP Krk. Polaznici 

tečaja u praktičnom dijelu su prošli visinske vježbe, vježbe izbave i 
samoizbave, skakanje u zračni jastuk te su se upoznali s opremom 
i vozilima. Od ukupno šesnaestero polaznika koji su započeli 
tečaj za vatrogasca, položilo je njih devetero, a od trideset dvoje 
za dočasnika, čin je dobilo dvadesetero članova. Predavanja 
su se održavala u vatrogasnom domu u Omišlju, a održali su ih 
operativni članovi DVD-a: Miroslav Klobučar, Marko Komesarović, 
Marijo Renka i 
Predrag Vikalo, Josip 
Semjaniv. Ispit se 
održao 28. veljače u 
prostorijama DVD-a, 
a pravovaljanost 
ispita nadzirao je 
tadašnji zapovjednik 
PVZ-a Krk, Dario 
Crnčić.
Marijana Jurić i 
Kristina Miletović

CENTAR ZA KULTURU OPĆINE OMIŠALJ

ANIVIJA BALDIGARA RAVNATELJICA
Općinsko vijeće u ožujku je imenovalo Aniviju Baldigaru za ravnateljicu Centra za kulturu Općine Omišalj. 
Tijekom ljeta možemo očekivati bogat program događanja, uz mnoga, već tradicionalna bit će i nekih 
iznenađenja

GODIŠNJA SKUPŠTINA DVD-a NJIVICE

IZABRAN NOVI 
PREDSJEDNIK 

Na godišnjoj skupštini DVD-a Njivice za novog 
predsjednika izabran je Miroslav Klobučar, a za 
zapovjednika Josip Semjaniv

Miroslav Klobučar i Josip Semjaniv

Anivija Baldigara



 Prilikom obilježavanja Dana škole, koji se slavi 30. svibnja 
svake godine u sjećanje na pogubljenje krčkog kneza Frana Krste 
Frankopana čije ime nosi škola, učenici PŠ Omišalj pripremili su 
prigodni zabavni program. Svečanosti koja je održana u školskoj 
dvorani, osim učenika i djelatnika škole, nazočili su predstavnici 
Općine Omišalj, roditelji i njihovi prijatelji iz talijanskog grada 
Taglia di Po zbog kojih je priredba održana dan ranije nego što 
je uobičajno. Ovogodišnji trodnevni posjet talijanskih prijatelja 
usklađen je s obilježavanjem dana škole.

Priredba na više 
jezika
 Prvi put 
program je vođen na 
tri jezika, hrvatskom, 
engleskom i 
t a l i j a n s k o m . 
Nastupili su učenici 
svih razreda. 
Prikazali sve ono 
što su radili na 
satovima slobodnih 
aktivnosti, izbornoj 
nastavi stranih jezika 
i izvannastavnim 

aktivnostima. Školski zbor pjevao je pjesame na sva tri jezika, 
učenici nižih razreda predstavili su se zanimljivim igrokazom 
Tajna jednog imenika, šestaši i sedmaši recitirali su poznate 
pjesme Franceska Petrarce i lorda Byrona. Nastupili su i polaznici 
udruge Novi grad koja je okupljala mlade vizažiste, manekene, 
keramičare i fotografe. Predstavili su se zanimljivim etno haljinama 
nadahnutim narodnom nošnjom otoka Krka. Priredbu je zaključila 
grupa Naši čekavčići ljubavnim stihovovima iz omišaljske narodne 
baštine, zapisanim u knjizi Omišaljske uspomene. Nakon priredbe 
učenici su nastavili druženje uz sportska nadmetanja.

 Otočki dječji vrtić Katarina Zrinska prije nekoliko mjeseci, 
podnio je zahtjev Međnarodnoj organiizaciji eko škole za dodjelu 
statusa međunarodnog eko vrtića. Polaznici vrtića sa svojim 
tetama vrijedno su obrađivali ekološke teme i fotografije svojih 
radova slali su nadležnoj organizaciji. Na prijedlog Hrvatske 
zaklade za odgoj i obrazovanje područnim je vrtićima u Omišlju 
i Kijcu dodijeljen status eko vrtića. Svečano podizanje zelenih 
zastava zakazano je početkom lipnja. Povodom obilježavanja 
Dana planeta Zemlje, 22. travnja, u vrtićima su organizirane 

aktivnosti pod nazivom Dani 
otvorenih vrata.
Dječji vrtić u Kijcu
 Dan planeta Zemlje 
polaznici dječjeg vrtića 
u Kijcu obiježili su 
prezentacijom i izložbom 
dječjih radova na ekološke 
teme. Vrtić je posjetio član 
udruge Eko Kvarner, Vjeran 
Piršić, koji je uz power 
point prezentaciju održao 
predavanje na temu Kako 
očuvati naš planet. Tom 
prigodom djeca su se 

upozorena na štetne učinke baterija na okoliš.
 I ovoga proljeća, već tradicionalno, u vrtiću je organizirana 
akcija sadnje cvjeća u lončanice. Sadnice im je poklonila turistička 
zajednica. Tijekom zime djeca su se brinula o životinjama i 
sudjelovala su na raznim eko radionicama. Posebnu pažnju 
posvećivali su odvajanju otpada.
Dječji vrtić u Omišlju
 Prigodom Dana planeta Zemlje, omišaljski dječji vrtić 
organzirao je simboličnu akciju uređenja cvjetnjaka u dvorištu 
vrtića. Djeca su 
zajedno sa svojim 
tetama posadili 
dvadesetak sadnica 
koje im je poklonila 
TZO “Njivice-
Omišalj”. Osim 
toga, organizirana 
je i radionica s 
roditeljima na kojima 
su izrađivane glinene 
i papirnate figure. 
Postavljena je i izložba 
radova od otpadnih 
materijala.

OŠ F. K. FRANKOPAN

PROSLAVLJEN DAN ŠKOLE
Učenici su Dan škole obilježili svečanom priredbom u školskoj dvorani. Proslavi su 
prisustvovali njihovi prijatelji iz zbratimljenog talijanskog grada Taglio di Po

DJEČJI VRTIĆI

STATUS MEĐUNARODNOG EKO VRTIĆA
Povodom obilježavanja Dana planeta Zemlje u vrtićima su organizirani Dani otvorenih vrata. 
Vrtići su dobili status međunarodnog eko vrtića

Kako očuvati prirodu? Uz cvijeće sve je ljepše

Najmlađi i najslađi



SPORTAŠ GODINE OTOKA KRKA

OMIŠLJANI MEĐU 
NAJBOLJIMA
U Općinskoj vijećnici podijeljena su priznanja 
i nagrade najboljim otočkim sportašima, 
sportašicama i ekipama. Čak četiri vrijedna 
priznanja otišla su u ruke članova VK Glagoljaš iz 
Omišlja

      Otočke jedinice samouprave i grad Krk 
već dugi niz godina dodjeljuju priznanja i 
nagrade otočkim sportašima za vrhunske 
rezultate. Četrnaesta po redu manifestacija 
Sportaš godine otoka Krka ove se godine 
održala u vijećnici Općine Omišalj. Nakon 
provedenog Javnog poziva, najbolje je prema 
kriteriju bodovanja izabrao Odbor sastavljen 
od predstavnika svih otočkih samouprava. 
Najbolji su se birali u pet kategorija: 
najuspješniji sportaši i sportašice do 
osamnaest godina, najbolji seniori i seniroke 
te ekipe. Posebna priznanja dodijeljena su 
pojedincima i klubovima koji ove godine slave 
obljetnice svog djelovanja u sportu. U pojedinačnoj konkurenciji 
sportaši su dobili plakete i novčane nagrade u visini od dvije 
tisuće kuna, a najbolje ekipe nagrađene su s po pet tisuća kuna. 
Nagrade je uručio poznati omišaljski boksač, Marijo Šivolija koji 
je prije dvije godine u Malinskoj, na istoj manifestaciji, proglašen 
sportašem desetljeća otoka Krka.
Najbolje sportašice i sportaši do 18 godina
 Najboljom sportašicom do osamnaest godina proglašena je 
članica VK Glagoljaš, Paola Girotto iz Omišlja. Za ovu mladu 
veslačicu prošla je godina bila izrazito uspješna, iza sebe ima 
dvadeset nastupa na kojima je osvojila sveukupno 25 odličja, 
a proglašena je i darovitim sportašem u konkurenciji hrvatskih 
sportaša. Iz njezinih brojnih uspjeha izdvaja se četvrto mjesto 
koje je osvojila kao članica mlade reprezentacije četverca. U 
kupu Hrvatske osvojila je dva zlata i dva srebra te četiri brončane 
medalje. Na Državnom prvenstvu zauzela je četvrto i šesto mjesto, 
a na prvenstvu OŠ Hrvatske drugo mjesto. Županijska je prvakinja 
u kadetskoj konkurenciji u tri discipline.

Drugoplasirana je bila Lora Kukić, članica Šahovske škole Goranka 
i šahovskog kluba Krk, a trećeplasirana Marina Dujmović članica 
SD Vihor iz Baške.
 U konkurenciji mladih sportaša najboljim je proglašen 
Adriano Pavletić, član Športskog streljačkog kluba DUB iz Malinske, 
dok je drugoplasirani bio jedriličar David Hrabrić  član SD Vihor iz 
Baške. Među trojicom najboljih, našao se kao trećeplasirani, još 
jedan Omišljanin, veslač Luka Brusić koji  je prošle godine  osvojio 
sveukupno 22 odličja i proglašen je Nadom hrvatskog veslanja.

Najuspješnije seniorke, seniori i ekipe

      Članica Športskog ribolovnog društva Čikavica iz Šila, Nataša 
Rogina uz priznanje za jubilarnih dvadeset godina uspješnog 
bavljenja ribolovstvom i vrhunskim rezultatima, proglašena je 
najboljom seniorkom otoka Krka. 
U konkurenciji seniora trećeplasirani je bio Ivica Jakominić, član BK 
Trstena iz Njivica, među brojnim uspjesima ističe se njegovo drugo 
mjesto na Prvenstvu Hrvatske. Drugoplasirani je bio streličar iz 
Malinske Andrej Krstinić sa zlatom i broncom na Europskom kupu 
te srebrom na Prvenstvu Hrvatske. Najboljim seniorom proglašen 
je Krčanin Denis Stolfa član sportskog ribolovnog društva Lovrata, 
koji je prošle godine osvojio šest zlata i jedno srebro, a proglašen 
je vrhunskim sportašem Hrvatske II. kategorije.
U kategoriji najbolje ekipe do osamnaest godina, trećeplasirana 
je bila ekipa Športski školski klub Fran Krsto Frankopan iz Krka, a 
drugoplasirani ŠSK DUB iz Malinske. Priznanje za najbolju mladu 
otočku ekipu, zbog brojnih uspjeha, očekivano je pripalo VK 
Glagoljaš iz Omišlja. U kategoriji seniorskih ekipa, trećeplasirani je 
bio Ženski boćarski klub Punat iza drugoplasiranog ŠRK Čikavica 

iz Šila, a najboljim je proglašen ŠSK DUB iz 
Malinske.

Nagrade za jubilarne obljetnice

Ove godine tri omišaljska kluba slave 
jubileje postojanja. Voditelj i trener 
gimnastičarskog kluba Njivice, Predrag 
Mihaljević nagrađen je za petnaest godina 
uspješnog vođenja sportske udruge 
i promicanja sportske kulture među 
mladima. Petu godinu postojanja slavi i 
VK Glagoljaš koji je ujedno prva i još uvijek 
jedina škola veslanja na otoku. Priznanje 
je uručeno i Rukometnom klubu Omišalj 
koji već dugi niz godina okuplja gotovo 
stotinu djece.

Članovi VK Glagoljaš

Paola Girotto i 
Marijo Šivolija



 Na prvom ovogodišnjem Hrvatskom 
prvenstvu u kickboxingu, održanom 
početkom ožujka u Šibeniku, uspješno su 
nastupili i članovi KBŠU Omišalj gdje su pod 
budnim okom trenera Vedrana Vičevića 
prema njegovim riječima zabilježili vrlo dobre 
nastupe. Prvenstvo u Šibeniku u lijepom 
sjećanju zasigurno će ostati Williamu Vičeviću 
koji je po prvi puta nastupio u diciplini low kick 
i odličnim nastupom osvojio titulu viceprvaka 
Hrvatske u kategoriji juniora do 67 kilograma. 
U polufinalnoj borbi nadmoćno je u tri runde 
svladao Sama Petju, dok je u napetom finalu 
izgubio od iskusnijeg Zlatka Bajića. – Ovim 
srebrom William je dokazao da prošlogodišnji 
vrhunski rezultati nisu bili slučajnost, oni su 
plod njegova dugogodišnjeg svakodnevnog 
rada, istakao je trener Vičević.

Prošlogodišnji uspjesi

  Iza šesnaestogodišnjeg Williama, 
iznimno je uspješna godina. Tek što se počeo 
natjecati u konkurenciji juniora, osvojio je 
sveukupno deset medalja na domaćim i 
međunarodnim natjecanjima. Na Hrvatskim 
prvenstvima u juniorskoj konkurenciji osvojio 
je po jednu zlatnu i srebrenu medalju, a 
zauzeo je i dva prva mjesta kao senior, za što 
mu je HHO dodijelio vrijedno priznanje, 3. 
kategoriju vrhunskog sportaša. U prosincu je na 
međunarodnom turniru u Pakracu osvojio prvo 
mjesto u disciplini light contat i drugo mjesto u 
diciplini full contact. Na Svjetskom prvenstvu u 
Napulju, našao se među deset najboljih juniora 
zauzevši visoko, deveto mjesto. 

 Boćarski klub Trstena iz Njivica za službeni dio natjecanja 
pripremao se sudjelujući u županijskoj Zimskoj boćarskoj ligi. 
Boćari su se nadmetali s 32 županijske ekipe, od prvoligaša do 
najniže rangiranih i zauzeli su visoko,drugo mjesto na tablici. Tek 
nekoliko bodova dijelio ih je od prvoligaške ekipe Rikard Benčić. 
Puni entuzijazma i želje 
za pobjedama započeli su 
službenu natjecateljsku 
sezonu. U četiri odigrana 
kola Prve županijeske 
lige osvojili su sedam 
bodova i trenutačno se 
nalaze na drugom mjestu. 
- Očekujem još bolju igru 
i dobre rezultate kojima 
ćemo osigurati ulazak u 
Treću hrvatsku ligu, rekao 
je predsjednik Kluba, 
Nikola Dapčić.

Tenisači odmjerili snage

 U okviru BK Trstena 
prije nekoliko mjeseci 

osnovana je škola tenisa. Polaznici škole odmjerili su snage 
na Turniru za početnike. Na turniru je sudjelovalo sveukupno 
dvadeset polaznika. U ženskoj konkurenciji pobjedu je odnijela 
Željka Šare koja je u finalnomdvoboju pobijedila Doris Dapčić. U 
muškoj konkurenciji turnir je osvojio Luka Barešić, a drugi je bio 

Mirko Vrban.
Veterani su odigrali 
dva prijateljska turnira 
s TK Pećine iz Rijeke. 
Na domaćem terenu 
ostvarili su pobjedu, dok 
su u gostima izgubili. - 
Zanimanje za školu je 
veliko. Nedavno se uključilo 
28 novih polaznika od 
osam do šezdeset godina. 
Svi oni koji su zakasnili s 
prijavom, mogu se javiti u 
rujnu kada započinjemo s 
novom sezonom treninga, 
zaključio je Nikola Dapčić.

KICKBOXING

WILLIAM VIČEVIĆ VICEPRVAK HRVATSKE
Omišaljski junior u kickboxingu, William Vičević na samom kraju prošle sezone osvojio je dvije 
medalje na međunarodnom turniru, a novu sezonu ovaj šesnaestogodišnjak započeo je osvajanjem 
titule viceprvaka Hrvatske u kategoriji juniora

Sudionici turnira s 
trenerom 

BK TRSTENA

DRUGO MJESTO U ZIMSKOJ LIGI
Nakon uspješno završenog natjecanja u Zimskoj ligi, boćari su pobjedama otvorili novu 
sezonu. Škola tenisa sve je popularnija, a stečeno znanje polaznici su odmjerili na turniru za 
mlade



RK OMIŠALJ

DVIJE BRONCE
Najmlađe ekipe omišaljskog rukometnog 
kluba nastavljaju su uspjesima. S brončanom 
medaljom iz Umaga su se vratile ekipa mladih 
rukometašica i dječaci iz Karlovca

Mlade rukometašice, rođene 1998. godine i kasnije, 
sudjelovale su na četrnaestom po redu Otvorenom prvenstvu 
Istre u mini rukometu. Na turniru se natjecalo dvanaest ekipa koje 
su bile podijeljene u dvije skupine. Naše rukometašice uspješno 
su svladale protivnike u skupine i zasluženo su ušle u borbu za 
medalje. U napetoj utakmici za treće mjesto, pobijedile su RK 
Novigrad. U najbolju petorku turnira izabrane su Katja Šunić i 
Vanesa Sivić . Naš klub bio je jedini koji je u najboljoj petorci imao 
dvije rukometašice iz svojih redova.

Najmlađe ekipe sudjelovale su i na Otvorenom prvenstvu 
Hrvatske u mini rukometu koje se ove godine održalo u Karlovcu. 
Dječaci ‘98 godišta osvojili su treće mjesto u malom finalu. Petar 
Popović izabran je u najbolju sedmorku prvenstva, na poziciji 
desnog vanjskog. Djevojčice koje su se natjecale u kategoriji ‘99. 
godišta plasirale su se u veliko finale i osvojile vrlo dobro deveto 
mjesto. Osim što redovito igraju prvenstvene utakmice vikendom, 

naši najmlađi rukometaši i rukometašice pripremaju se za turnir u 
Novoj Gradiški koji će se održati početkom svibnja.

Povodom proslave Dana Općine Omišalj krajem svibnja 
održat će se tradicionalni rukometni turnir za seniorke čiji je glavni 
pokrovitelj Općina Omišalj. Na turniru će sudjelovati osam ekipa 
koje će u dva dana na omišaljskom školskom igralištu pokazati 
rukometno umijeće.

ŠRD ZUBATAC

PARANGALIJADA
Ribari su tijekom dva dana ulovili preko 
70 kilograma ribe. Natjecanje je završilo 
proglašenjem pobjednika i feštom na 
njivičarskom lukobranu
 Športsko ribolovno društvo Zubatac sredinom travnja, u 
Njivicama je organiziralo natjecanje pod nazivom Parangalijada. 
Tijekom dva dana ribari su ulovili 75  kilograma ribe, odčega najviše 
oslića i ugora. Pobjednici su proglašeni na ribarskoj fešti koja je 
priređena na njivičarskom lukobranu. Bogatom ulovu najviše je 
pridonio tandem Bogović i Pranjić , a slijedili su ga Marin Bubanj 
i Branko Toić te Ivan Radović i Siniša Karlica. Netom ulovljenu 
ribu, prema tradicionalnm receptima spremili su gostitelji iz 
Njivica. Posjetitelji su mogli uživati u dobroj svirci popularnog 
Kruške i grupe Latino. U Omišlju, ribari su organizirali memorijal 
Ive Dujmović-pod osti. Najviše hobotnica i lignji ulovili su Nikola 
Dujmović i Ivan Majurec.

NK OŠK

DRUGIO DIO 
SPORTSKE SEZONE
Nogometaši NK OŠK odigrali su veći dio proljetne 
sezone, do završetka natjecnja preostalo je tek 
sedam kola

 Nakon zimske stanke, nogometaši NK OŠK-a nastavili su 
doigravanja u proljetnom dijelu sezone. Seniori, juniori i pioniri 
dosad su odigrali osam kola te im do ljetne stanke predstoji još 
sedam utakmica. Seniori su trenutno, pojačani dvama novim 
igračima iz NK Krka na desetom mjestu ljestvice prve Županijske 
lige. Juniori zasad drže četvrto mjesto, dok su najmlađi, pioniri, 
četrnaesti. I ovom prigodom pozivamo Omišljane i sve ljubitelje 
nogometa da podrže Oškovce na domaćim utakmicama koje se 
održavaju na Sportskom centur Pušća. Juniori i pioniri natječu se 
subotom, dok je nedjelja rezervirana za seniore.

Rukometne nade

Fešta je 
privukla brojne 

posjetitelje

Utakmice 
na Pušći 
dobro su 
posjećene



Za načelnika: Dijana Mihaljević 
Rođena je 1966. godine u Pagu. Završila Fakultet za 
pomorstvo i promet u Rijeci. Živi u Omišlju, a radi u 
Krku kao ravnateljica Županijske lučke uprave Krk.

Za zamjenika načelnika: Josip Slunjski
Rođen je 1955. godine. Živi i radi u Njivicama kao 
samostalni ugostitelj.

KANDIDATI ZA NAČELNIKA I ZAMJENIKA
OPĆINE OMIŠALJ

Za načelnika: Damir Vranić
Rođen je 1973. godine u Rijeci gdje je završio Pomorski 
fakultet, odjel za pomorstvo. Živi u Omišlju, a radi kao 
prodajni menager u privatnoj tvrtki u Rijeci.

Za zamjenika načelnika: Saša Šekuljica
Rođen je 1974. u Rijeci. Po zanimanju je profesor 
kineziologije, radi u poliklinici u Selcu. Živi u 
Njivicama.

Za načelnika: Teodor Ružić
Rođen je 1960 u Rijeci. Živi u Omišlju i po struci  je 
pomorski časnik. Zaposlen je u Lučkoj kapetaniji 
Rijeka, a trenutačno radi u ispostavi Baška.

Za zamjenika načelnika: Boris Kirinčić
Rođen je 1976. u Rijeci. Po zanimanju je diplomirani 
inženjer građevine. Živi u Njivicama gdje je zaposlen 
u privatnoj tvrtki.

Za načelnika: Dunja Mihelec-Buljević
Rođena je 1967. godine u Pleternici. Po zanimanju je 
diplomirani ekonomist. Živi u Omišlju. Trenutačno 
je nezaposlena.

Za zamjenika načelnika: Anto Trogrlić
Rođen je 1957. godine u Velikoj Koparnici. 
Diplomirao na Fakultetu političkih znanosti. Živi u 
Njivicama. Vlasnik privatne tvrtke.

Za načelnika: Tomo Sparožić
Rođen je 1952. u Omišlju gdje i danas živi. Prije nego 
što je izabran za načelnika radio je kao kapetan 
ribarskog broda.

Za zamjenika načelnika: Dinko Justinić
Rođen je 1954. godine. Po struci je dipl.inž. 
elektrotehnike. Živi u Kijcu, a radi u JANAF-u kao 
voditelj elektro poslova.

Bliže nam se lokalni izbori na kojima će naši glasovi odlučivati o ljudima koji će voditi Općinu Omišalj u naredne 
četiri godine. Po prvi put imamo priliku birati osobu kojoj vjerujemo, a ne stranku, kako je dosad to bilo 
uobičajeno.  Stanovnici  naše općine, 17. će svibnja za načelnika Općine moći glasati između pet kandidata. 
U narednim vam recima predstavljamo kandidate za načelnika Općine Omišalj i njihove zamjenike. 
Izađite na izbore!

ARS i SDA HRVATSKE

Nezavisna lista Toma Sparožića 
- Povjerenje

HNS i SDP

HDZ

PGS


